

# Home Care

## Smoking/Vaping – Cigarette, Cigar and e- cigarette

Home Care supports you to live independently and safely in your community for as long as possible. If you are receiving Home Care Services in your home, a safe environment is important for you as well as the staff providing care when you or someone close to you smokes/vapes.

Second hand smoke is dangerous and can affect the health of non-smokers. Home Care understands that it is your right to smoke/vape in your home.

Your Case Coordinator will work with you to balance your rights alongside the need to prevent the harmful effects of second hand smoking to workers providing care in your home.

Your Case Coordinator completes a safety assessment in your home prior to initiation of services to identify any risks to workers related to smoking/vaping including:

- Cigarettes,
- Cigars,
- e-cigarettes.

Whenever possible, smoking/vaping outside is the best option to reduce the effect of second hand smoke. If

this is not possible, the Safe Visit Plan asks that you:

- Not smoke/vaporize one hour prior to scheduled visit,
- Not smoke/vaporize during the scheduled visit.
- Ensure family members, guests or other individuals do not smoke/vaporize one hour prior to or during scheduled visit.
- Ventilate the area where care is provided if there is smoke in the air or the smell of smoke prevails.

Compliance with the Safe Visit Plan is necessary to ensure the safety of the Direct Service Staff.

Additional discussion with your Case Coordinator may include:

---

---

---

---

---

---

**For more information, please contact your case coordinator.**

Reviewed by: \_\_\_\_\_

Date: \_\_\_\_\_



**For more information/Pour de plus amples renseignements :**  
Health Links-Info Santé - 1-888-315-9257  
or visit/ou visiter : [www.southernhealth.ca](http://www.southernhealth.ca)

**Home Care/Soins à domicile**



# Soins à domicile

## Fumée/vapoter - cigarette, cigare ou cigarette électronique

Nous vous aidons à vivre dans votre collectivité aussi longtemps que possible, de façon autonome et en toute sécurité. Si vous recevez des soins à domicile, il est important que vous-même et le personnel qui vous donne des soins soyez dans un environnement sûr quand vous, ou l'un de vos proches, fumez/vapotez.

La fumée secondaire est dangereuse et peut nuire à la santé des non-fumeurs. Nous comprenons que vous avez le droit de fumer chez vous.

Votre coordonnateur de cas essaiera avec vous de trouver l'équilibre entre le respect de vos droits et le besoin de protéger les employés qui vous soignent à domicile contre les effets nuisibles de la fumée secondaire.

Le coordonnateur évalue la sécurité de votre domicile avant la mise en place des services pour savoir s'il existe des risques pour les employés liés au tabagisme, notamment au :

- Cigarettes,
- Cigares,
- Cigarettes électroniques.

Chaque fois que c'est possible, le mieux est de fumer/vapoter à l'extérieur pour réduire les effets de la fumée secondaire. Si ce n'est

pas possible, vous devez faire ce qui est indiqué dans le plan de visite sécuritaire :

- Ne pas fumer/vapoter une heure avant la visite prévue.
- Ne pas fumer/vapoter pendant la visite.
- Vous assurez que les membres de votre famille, vos amis ou d'autres personnes ne fument/vapotent pas avant ou pendant la visite.
- Aérer la zone où les soins sont prodigués, s'il y a de la fumée dans l'air ou si l'odeur de fumée domine.

Il est nécessaire de respecter les conditions énoncées dans le plan de visite sécuritaire pour protéger le personnel qui est en contact direct avec les clients.

Exemples d'autres points pouvant être discutés avec le coordonnateur de cas:

---

---

---

---

---

---

---

---

**Pour d'autres renseignements, veuillez-vous adresser à votre coordonnateur de cas.**

Examiné par : \_\_\_\_\_

Date : \_\_\_\_\_



**For more information/Pour de plus amples renseignements :**  
Health Links-Info Santé - 1-888-315-9257  
or visit/ou visiter : [www.southernhealth.ca](http://www.southernhealth.ca)

Home Care/Soins à domicile